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Stručná historie Velikonoc
Velikonoce jsou svým původem svátky jara. Před cca 3500 
lety dali kananejskému svátku jara zcela nový význam Židé 
svým svátkem Paschy: oslavou vyvedení a osvobození ži-
dovského národa z egyptského otroctví. Před dvěma tisíci 
lety pak Velikonoce dostaly současný význam Kristovou 
smrtí a zmrtvýchvstáním.     
Smyslu křesťanských Velikonoc porozumíme na pozadí Ve-
likonoc židovských. Obsahem židovského svátku je oslava 
Boha - Spasitele. Židé si připomínají Boží záchranu z egypt-
ského zotročení a slavné vyjití z Egypta. Hospodin vysvobo-
dil Izraelity celou řadou mocných zásahů. Na znamení Boží 
ochrany každá izraelská rodina obětovala Bohu beránka, 
který byl bez vady, a jeho krví potřeli rám dveří svého domu. 
Izraelité takto byli uchráněni před zkázou, která kolem nich 
přešla bez povšimnutí. Odtud pochází židovský název Veli-
konoc: „pesach“ - „uchránění, ušetření, přejití“. 
 Vyvedením Izraelitů z egyptského otroctví Boží 
záchranná iniciativa neskončila. Záchrana Izraelitů se stala 
předobrazem spásy člověka od všeho zotročení, ponížení, zla 
a smrti. Bůh totiž neopustil člověka, který se od něj odvrátil, 
a upadl tak do područí zla a smrti. Všechny starozákonní 
předobrazy a proroctví o spáse došly svého naplnění v Ježíši 
Kristu, jehož jméno v hebrejštině znamená: „Bůh zachraňu-
je, Bůh je spása.“ Ježíš sám zaujímá místo velikonoční oběti 
a stává se obětovaným beránkem bez vady. On, nevinný, 
bere na sebe hřích i jeho důsledky: utrpení, nemoci, bolest 
a smrt. Dává svou krev na ochranu (pasch) pro všechny. 
Ve smrti ale nezůstal. Byl vzkříšen. Otevřel tak cestu no-
vou a věčnou, cestu skrze smrt a vzkříšení k definitivnímu 
 “exodu” - vyjití, “pesachu” - přejití z tohoto světa zotročení 
a smrti do světa Božího. Tato cesta je otevřena pro každého 
z nás...
Svátek Velikonoc je oslavou a zpřítomněním naší spásy.  
Svátek Velikonoc je oslavou vzkříšeného Krista. 
Ty a Ježíš: nepřemožitelná dvojice
Pán se rozhodl, že kvůli nám, kteří jsme jeho tělem, sám 
předem půjde naší cestou. (Svatý Augustin)

V životě nastávají nebez-
pečné situace, které by nás 
musely přivést ke vzpouře 
nebo uvrhnout v zoufalství, 
kdybychom stále znovu 
nezačínali s onou nadějí, 
která se naplno projeví při 
slavení velikonoční boho-
služby liturgie Veliké noci: 
Ježíš žije, vstal z mrtvých, 
Bůh ho vzkřísil. Potupná 
smrt na kříži nebyla posled-
ním slovem. Velikonoce nám 
dávají dost světla, abychom 
putovali údolím stínů plni 
síly, důvěry a odvahy. (Jo-
hannes B. Brantschen)

Velikonoce znamenají, 
že láska a život jsou silnější 
než smrt,  
že hrob není konečnou 
stanicí života,  
že pouta, která brání 
našemu životu, se rozvazují, 
že skrze vzkříšení můžeme 
objevit nový život, 
že ve víře v Ježíšovo 
vzkříšení můžeme zakoušet 
vzkříšení i my sami na sobě  
a že můžeme k životu 
probouzet i druhé.
Kristus byl vzkříšen jako 
první,  
v něm všichni 
dojdou života.  
(srov. 1 Kor 15,20-22)
 

Váš farář p.Vojtech Pelowski 

12.4. Sobota MŠE SVATÁ S NEDĚLNÍ PLATNOSTÍ Z KVĚTNÉ (PAŠIJOVÉ) NEDĚLE Puclice  17:00

13.4. Neděle KVĚTNÁ PAŠIJOVÁ NEDĚLE Žehnání ratolestí
Křížová cesta za rodiny

Osvračín
Staňkov
Hlohová

8:30
10:00
14:00

14.4. Pondělí PONDĚLÍ SVATÉHO TÝDNE Staňkov 16:00

17.4. Čtvrtek ZELENÝ ČTVRTEK
Mše Svatá  s  obřadem  svěcení  olejů  
Mše Svatá na památku VEČEŘE PÁNĚ

Plzeň Katedrála
Osvračín
Staňkov

9:00
16:00
18:00

18.4. Pátek PAMÁTKA UMUČENÍ PÁNĚ
VELKÝ PÁTEK
Křížová cesta

Osvračín
Staňkov

16:00
17:30
17:00

19.4. Sobota BÍLÁ SOBOTA VIGILIE SLAVNOSTI VZKŘÍŠENÍ PÁNĚ Osvračín
Staňkov

16:00
19:00

20.4. Neděle SLAVNOST
ZMRTVÝCHVSTÁNÍ PÁNĚ

Osvračín
Staňkov

8:30
10:00

21.4. Pondělí PONDĚLÍ
V OKTÁVU VELIKONOČNÍM

Osvračín
Staňkov

8:30
10:00

ROZPIS VELIKONOČNÍCH BOHOSLUŽEB
V ROCE 2014

Veselé Velikonoce 
přeje všem čtenářům 

Staňkovska
redakce
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Z jednání městské rady a zastupitelstva
Usnesení z jednání rady 
města dne 22. 1. 2014

Rada města schvaluje  
- v rámci propagace města 
objednání 10 ks ručně 
malované mapy v ceně cca 
17 tis. Kč bez DPH  u firmy 
Malované mapy s.r.o., Zlín, 
Sokolská 416,
- uzavření smlouvy 
mezi městem a Sborem 
dobrovolných hasičů 
Ohučov na poskytnutí fin. 
příspěvku ve výši 3000,- Kč 
na pořádání dětského bálu 
v Ohučově dne 9. 2. 2014,
- žádost ZO Českého 
zahrádkářského svazu 
Staňkov o bezplatný 
pronájem sálu a přísálí LD 
na jarní výstavu ve dnech 
26. - 27. 4. 2014 a tradiční 
výstavu ve dnech 8. - 10. 8. 
2014,
- návrh komise bytové MěÚ 
na přidělení následujících 
bytových jednotek 
v majetku města do nájmu 
občanům:
- byt. jedn. č. 9 o velikosti 
3+1 v bytovém domě č. 
389, U Pošty, Staňkov, p. 
Mgr. Miriam Augustinové, 
Staňkov, Plzeňská 152,
- byt. jedn. č. 11 o velikosti 
2+1 v bytovém domě č. 391 
U Pošty, Staňkov, p. Janu 
Hofmanovi, Staňkov, U 

Pošty 390,
- byt. jedn. č. 3 o velikosti 
3+1 v bytovém domě č. 331, 
Soukenická ul. Staňkov, p. 
Jiřímu Šteflovi, Staňkov, 
Jankovského 322,
- byt. jednotky č. 1 o 
velikosti 1+1 v bytovém 
domě č. 390, U Pošty, 
Staňkov, p. Marii Výrutové, 
Staňkov, Na Tržišti 336,
- Smlouvu o uzavření 
budoucí smlouvy o zřízení 
věcného břemene a smlouvu 
o právu stavby
číslo IP-12-0003052/2/
VB na akci „Staňkov II, 
Výtuňská, 337/2, “ mezi 
městem a ČEZ Distribuce 
a.s., Děčín, Teplická 874/8 
(zastoupena firmou ESMOS 
plus, s.r.o., Plzeň,
Slovanská 11), na zřízení 
věcného břemene ve 
vlastnictví města na 
pozemku parc. č. 362/1,
v k. ú. Staňkov-ves,
- k dopisu Občanského 
sdružení LUNGTA Praha 
ve věci kampaně „Vlajka 
pro Tibet“ rozhodla  rada 
města o připojení se k akci a 
vyvěšení tibetské vlajky dne 
10. 3. 2014,
- na návrh MěÚ-MTBS
a) schvaluje 
nezvyšovat pro r. 2014 
poplatek za správu bytů 

pro společenství vlastníků 
bytových jednotek a 
ponechat na úrovni r. 2013,
b) bere na vědomí
uzavření nových smluv 
o správě bytů se Spol. 
vlastníků byt.  jednotek  
domů č. 335 a 336, 
Na Tržišti, Staňkov.

Usnesení z jednání rady 
města dne 12. 2. 2014

Rada města schvaluje 
 - žádost TJ Sokol Krchleby 
o uzavření smlouvy o 
poskytnutí fin. příspěvku ve 
výši 3 000,-Kč na pořádání 
dětského maškarního 
karnevalu dne 8. 3. 2014,
- žádost p. Filipa Štengla, 
Americká 186, Staňkov o 
termíny tanečních zábav 
v Lidovém domě ve II. pol. 
2014, 
- Smlouvu o rezervaci 
nemovitostí uzavřenou mezi 
městem a Bart reality s.r.o., 
Praha 5, Holečkova 799/99 
na prodej objektu č. 5 ve 
Vránově včetně pozemků 
parc. č. 739/1 a pozemk. 
parc. č. 1061/3, oba v k. ú. 
Vránov,
- rozhodla  
na žádost MěÚ-MTBS 
pro rok 2014 nenavyšovat 
nájemné za pronájem 

lékařských ordinací ve 
zdravotním středisku 
Staňkov o inflaci roku 2013.

Usnesení z jednání rady 
města dne 26. 2. 2014

Rada města schvaluje
- nájemní smlouvu mezi 
městem a 
a) Josefem Zahradníkem, 
Plzeň, Žlutická 40,
b) Rudolfem Lagronem, 
Domažlice, Břetislavova 96,
na pronájem pozemků 
v majetku města pro 
umístění pouťových atrakcí 
při pouti ve Staňkově,
- žádost TJ Sokol Staňkov 
o pronájem sálu LD dne 
24. 5. 2014 za účelem 
pořádání rockové zábavy ve 
spolupráci s městem,
- Smlouvu o právu 
k provedení stavby mezi 
městem a Ředitelstvím 
silnic a dálnic ČR ve věci 
dotčení pozemků města 
při realizaci stavby „I/26 
Staňkov - oprava průtahu“,
- bere na vědomí  
- žádost ředitele Základní 
umělecké školy Staňkov 
p. Pluháčka o uvolnění 
z funkce ředitele ZUŠ k 1. 
9. 2014 z důvodu odchodu 
do důchodu.

Usnesení z jednání rady 
města dne 10. 3. 2014

Rada města schvaluje
- na žádost Českého 
kynologického svazu, 
Boxerklubu Staňkov
a) uzavření smlouvy na 
poskytnutí fin. příspěvku 
2.000,- Kč na uspořádání 
Výběrové soutěže na MS a 
ČR IPO, které se bude konat 
v Krchlebech dne 19. - 20. 
4. 2014
b) zapůjčení stanu města při 
pořádání oblastní výstavy 
psů dne 8. 5. 2014 na letišti 
ve Staňkově,
 - žádost firmy První 
cukrářská, s.r.o., Praha 2, 
Nové Město, Vyšehradská 
1349/2 o umístění přístřešku 
pro 2 stolky a židle na 
roh náměstí pro posezení 
návštěvníků cukrárny od 
dubna do září 2014,
bere na vědomí
- oznámení Klubu 3. 
armády Plzeň, že u 
příležitosti letošních oslav 
osvobození jihozápadních 
Čech americkou armádou 
navštíví dne 2. 5. 2013 naše 
město konvoj historických 
vojenských vozidel.
J. Steinbach, V. Žáček, M. 
Kastlová

Že už to vypadá 
s výstavbou desetiletí 
slibovaného obchvatu 
velmi nadějně a i ti 
největší skeptici tomu 
začínají věřit, dokládá 
nejen řada článků 
v regionálním tisku, 
ale i v regionální i 
celostátní televizi. 
Naposledy to bylo 
v pořadu Ekonomika 
ČT24 25. března t. r., 
kdy bylo uvedeno, že 
Ministerstvo dopravy 
se chystá vypsat 
stavební zakázky za 
54 miliard. A mezi nimi 
na významném místě 
je i obchvat Staňkova. 
Přikládáme několik 
záběrů z uvedeného 
pořadu i z pořadů 
dřívějších.

Upozornění pro občany

Od 11. 4.do 18. 4. 2014 bude  odbor  
správní MěÚ Staňkov uzavřen 

z důvodu rekonstrukce
( jedná se o evidenci obyvatel a 

matriku), pokladna a podatelna bude 
dočasně přemístěna do kanceláře č. 9 

v I. poschodí.
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Pár dotazů ke kácení stromů
Se zájmem jsem si přečetla článek o kácení stromů 
ve Staňkově uveřejněný v minulém čísle. Budí ve mně 
dojem (možná mylný), že je napsán v duchu hesla „I 
půl pravdy je pravda.“ I ostatní čtenáře jistě napadly 
stejné otázky jako mne, proto bych poprosila pana 
Holečka o jejich zodpovězení.
U hřbitova jste vykáceli celou alej stromů kvůli 
jednomu nemocnému. I lidé narození ve stejném 
ročníku se dožívají různého věku. Opravdu byly 
nemocné všechny stromy v aleji najednou, nebo jste 
nám na fotu prezentovali jeden nemocný, který sloužil 
jako záminka k vykácení ostatních? Nebo nám tu řádí 
nějaká stromová epidemie? 
Dále píšete, že město Staňkov se snaží za každý 
poražený strom vysadit minimálně jeden nový. Snaží 
se vysazovat či opravdu vysazuje? Moje další otázky 
zní, kde bylo v roce 2013 vysazeno těch 200 Vámi 
deklarovaných stromů? Píšete, že takzvaní ochránci 
přihlíží ničení mladých stromků. Pokud občané neví, 
kde stromky byly vysazeny, ani nemohou přihlížet 
jejich ničení.
Krásně se pak čte o tom (příspěvek z jiného čísla 
Staňkovska), jak skvěle dopadl audit městských lesů a 
jak málo se v nich kácí. Zatím to zřejmě není potřeba, 
dokud je dost dřeva ve městě. Moje další otázka je, kam 
se podělo dřevo z pokácených stromů, nejen z těch u 
hřbitova. Naposledy bylo káceno např. u potoka. 
Ráda bych se zeptala i na ceduli s nápisem „Vrazi 
zdravých stromů“. Představovala tabule obecné 
ohrožení nebo byla vnímána jako útok na na veřejné 
činitele? Jinak si neumím vysvětlit skutečnost, že ji 
přijeli odstranit příslušníci naší tolik vytížené policie. 
Nebo že by zde platilo přísloví o potrefené huse?
Při pohledu na zdravé pařezy po stromech u potoka 
jste mi řekl, že byly napadeny ve výši dvou metrů. Je 
až dojemné, jakou má město péči o zeleň a bezpečnost 
občanů. Škoda, že to samé nelze konstatovat 
v ostatních oblastech. Při pohledu na okolní města 
a vesnice se zdá, že Staňkov poněkud zaostává za 
vývojem. Pokud byste chtěl na toto argumentovat 
v dnešní době stále populárním prohlášením, že za to 
mohou komunisté, dovoluji si Vám připomenout, že už 
tu čtvrt století nevládnou.
V závěru bych se ráda zamyslela nad tím, kde by se 
dalo ve městě ještě kácet. Snad už jen u sokolovny, 
to je poslední místo, kde by mohl strom spadnout na 
nějakou dutou hlavu. Po odstranění zeleně už nebude 
v celém městě místo, kam v létě usednout na lavičku. 
Nemáme tu pořádné dětské hřiště, ani kde si sednout 
na lavičku do stínu. Co zde máme?   
                                          Marie Wochová

ODPOVĚĎ 
Poražené stromy při silnici na Kamenici, byly poraženy na podkladě posudku, který 
jsem uvedl již v minulém čísle, z tohoto posudku cituji:  „Stanovištní poměry pro 
růst stromů jsou zhoršené. Většina jedinců, včetně vyvráceného stromu, vykazuje 
známky silného zasypání v minulosti. Zvýšení horizontu v okolí báze kmene vede 
obecně ke vzniku hypoxie (příp. anoxie) v oblasti fyziologicky aktivního kořenového 
systému. Důsledkem je odumírání kořenů a jejich infekce dřevními houbami. U 
jedince, který selhal, je v oblasti zlomu patrná masivní  tvorba syrocií a plošný rozsah 
bílého typu tlení v oblasti centrálního dřevního válce. Pravděpodobným původcem 
hniloby je troudnatec  kopytkovitý (Fomes fomentarius)… Nestabilizované  staticky 
relevantní defekty jsou patrné i na dalších stromech v aleji.“ 
 Jednalo se celkem o osm kusů lip, které byly poškozeny, některé i jiným 
druhem devastace, ve dvou krajních, blíže k přejezdu, byla i mohutná vosí hnízda 
uvnitř kmene. Čtyři kusy lip byly minimálně stabilně poškozovány silným zasolo-
váním, jelikož vyrůstaly přímo z příkopu silnice. Zbývající dva  stromy byly jírovce, 
které rostly v těsném zápoji okolních lip, byly silně proschlé v koruně. Okolní jírovce 
byly poraženy z bezpečnostních důvodů již v dřívějších letech.
 K dalšímu dotazu: „Ano, město Staňkov se snaží a vysazuje nové stromky. 
Výraz „snaží“ je opodstatněný, protože stromky vysázené 2x na křižovatce ulic Jan-
kovského a Puclické, celkem pět kusů, jsou již opět pryč, zlámané vytržené. Strom-
ky vysázené za bytovkami za poštou byly již po třetí dosazované, zachránily se dva. 
Stromky kolem řeky jsou dosazované pravidelně každý rok, protože minimálně tři 
až pět kusů je ročně ulámaných. Stromky  byly vysázené i kolem cesty k Víšku. Tady 
je situace ještě horší, záměrem města bylo po vyčištění padlých stromů a křovin 
vysadit stromořadí od hřbitova až k lesu na Víšek. Zde mizí stromky i s chráničkami. 
Stromky vysázené na křižovatce ulic Nádražní a Husova byly dosazovány třikrát, 
jeden je opět nalomený. Lípa, která nahradila poraženou lípu u restaurace ALFA, 
byla dvakrát po sobě zlomená. To je pouze výčet nejbližších a nejviditelnějších míst, 
které jsme se snažili osázet.
 Co se týče závěru auditu městských lesů, nezávislý audit byl pozván, aby 
se vyvrátily spekulace o devastaci a rozkrádání městských lesů a spekulace o tom, 
že se těží více, než je povoleno. Těžby v lesích se řídí desetiletým lesním hospodář-
ským plánem vypracovaným pro město odbornou organizací. Dříví z pokácených 
stromů se prodává na palivo.
 K dotazu týkajícímu se oné krásné cedule, vyrostlé na místě poražených 
stromů ve Vytuňské ulici: Cedule určitě nepředstavovala obecné ohrožení a na místě 
jsme ji jako město ponechali, navíc na ní byly přilepeny výsledky znaleckého po-
sudku, aby si majitelé cedule, a samozřejmě nejen oni, mohli přečíst důvod kácení 
stromů. O tom, že by ji měla odstraňovat Policie České republiky mi není nic známo 
a určitě by to nebylo na popud města. Cedule je v současné době uložena v prosto-
rách MTBS, jejichž pracovník ji nalezl vytrženou na silnici, odvezl a uložil jako věc 
nalezenou. Majitelé si ji samozřejmě mohou vyzvednout po prokázání vlastnického 
práva přímo u vedoucího MTBS.
 K dalšímu dotazu, který se týká zřejmě stromů od potoka Laškov: Tyto 
stromy byly poškozeny mechanicky silným větrem v srpnu loňskéhu roku. Kmeny 
byly podélně prasklé a ohrožovaly přilehlé nemovitosti a komunikaci. Nikdo neargu-
mentuje slovy o komunistech, ani se nechce odvolávat na poměry před rokem 1989.
 K poslednímu povzdechu paní Wochové: I na sokolovně se ještě bude 
zajisté kácet, je tam několik nestabilních stromů, ale toto si musí ohlídat vlastníci 
pozemků sami. Stejně tak se zajisté porazí ještě mnoho dalších přerostlých stromů 
v zahradách u rodinných domů, které byly z neznalosti vysázeny nevhodně v blíz-
kosti nemovitostí a zároveň i z neznalosti druhů a jejich vzrůstu. Nikdo nechce po 
událostech z minulých let, silné deště způsobující podmáčení půdy, následně vítr vy-
vracející nestabilní stromy a lámající koruny stromů, riskovat a  čekat na poškození 
či zničení nemovitostí, nebo dokonce  zranění osob. 
 Co se týká dětských hřišť: Vybudování hřiště je dnes, díky různým předpi-
sům, velice nákladná záležitost, přesto je nové hřiště ve Staňkově u pošty, v Krchle-
bech pod místním kulturním domem, v Ohučově před bývalou školou, ve Vránově 
na návsi. MTBS osazují lavičky kolem cest, přestože se stává, že nové jsou během 
několika dní zničené. Dnes vydrží velice těžko jen lavičky s betonovou konstrukcí. 
Dále je ve Staňkově skupinka lidí, kteří mají o Staňkovsko opravdu zájem a na zají-
mavých místech v okolí města na vlastní náklady a ve vlastním volném čase osazují 
lavičky dřevěné, které se snaží navzdory ničitelům udržovat. Stejná skupinka čistí 
okolní přírodu a krajinu od odpadků. Nedávají o sobě vědět, ale myslím si, že se 
jedná o pravé ochránce přírody a lidi tvořící pro Staňkov. Těmito slovy končím a 
nemyslím si, že by se pro občany města dělalo v rámci možností málo.

Ing. Luboš Holeček
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Setkání s občany
Místní akční skupina Český les pořádá setkání s 
občany v rámci zpracování strategie pomocí tzv. 
komunitně vedeného místního rozvoje (CLLD). Je 
pro nás důležité řešit s místními obyvateli vnímání 
regionu a jeho problémů, a proto zveme všechny 
zástupce neziskovek, spolků, podnikatele, zemědělce, 
zkrátka všechny občany, kteří mají dobré nápady 
a chtějí prosadit své záměry a cíle během dalších 
sedmi let. Toto setkání se uskutečnilo i ve staňkovské 
sokolovně.

Odbor turistiky TJ Sokol Staňkov si Vás 
dovoluje pozvat dne 24. 5. 2014

na 33. ročník 
STAŇKOVSKÉHO NEZMARA

se startem od 7.30 do 11.00 hodin
ve staňkovské sokolovně

Trasy 10, 15, 25 a 30 km pro pěší
Trasy 10, 30, 50, 70 a 100 km pro cyklisty  
Možnost plnění oblastních turistických 
odznaků Horšovskotýnsko a Radbuza 

Občerstvení zajištěno, na Vaši účast se těší 
pořadatelé.

Další informace na adrese:
Jiří Navrátil, PMV 542, 345 62 HOLÝŠOV, tel. 
723 237 675; e-mail: navratil.rene@seznam.cz 

Základní škola Bean s. r. o. Staňkov 

Jde o novinku v oblasti základního vzdělání s novými 
vzdělávacími prvky:
Navštivte nás. Dostanete podrobné informace o nové a 
zajímavé příležitosti pro žáky nové základní školy ze 
Staňkova a okolí.

31. května Den otevřených dveří od 10,00 - 13,00 hodin      

 I když jsou již zapsáni Vaši budoucí prvňáčci v jiné základní škole, přijďte se        
podívat. Vysvětlíme Vám nové vyučovací metody, vše se dá ještě změnit.
  Upozorňuji na neúplné informace, které se objevují. Máme schválenu základní školu 
a můžeme otevřít jakoukoliv třídu. Není pravda, že žáci budou muset po první třídě 
přecházet jinam. Rovněž můžeme provozovat školní družinu pro 75 žáků. Třídy pro výuku 
budou o prázdninách dovybaveny.
Pedagogický sbor je pro výuku připraven a plně kvalifikován. Rovněž výše školného bude 
stanovena tak, aby školné bylo dostupné pro všechny zájemce.
Ing. Marie Bastlová, 773 971 313, 379 422 051, bastlova@bean.cz

Giovanni Battista Pergolesi 

STABAT  MATER 
   pozvánka na 2 koncerty:  

1) v sobotu 12.4.2014 v 17:00 hod. 
Staňkov – kostel sv. Jakuba většího

2) v neděli  13.4.2014 v 16:30 hod. 
Stod – kostel sv. Máří Magdaleny

účinkují: COLLEGIUM  MUSICUM  Staňkov: 
Soprán: Vendula Fronková, Milada Kuchařová, 

       Jana Pluhařová, Anna Vacíková 
Soprán sólo:  Jana Vacíková 
Alt: Ivana Gustová, Alena Müllerová, 
        Eva Zvonečková 
Alt sólo: Hana Pilnáčková 
I.housle: Jaroslav Lucák 
II.housle: Bohdana Zavazalová
Viola: Iva Havrusevičová 
Kontrabas: Josef Kuneš 
Basso continuo: Iva Zahořová

Dětský den
V sobotu dne 31. května od 13 hodin 
pořádá město Staňkov ve spoluprá-
ci s dětskými organizacemi tradiční 
oslavu dětského dne. Zveme všech-
ny do areálu staňkovské sokolovny, 
kde bude připravena nejen spousta 
vystoupení a soutěží pro děti, ale i 
pouťové atrakce.

POZVÁNKA
Dne 19.- 20. 4. 2014 proběhnou v Krchlebech na fotbalovém 

hřišti výběrové soutěže ve výcviku všech psích plemen na 
mistrovství světa a na mistrovství ČR podle mezinárodních 

standardů (IPO).
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PAMATUJ
V podvečerních hodinách 8. března proběhl na řadě náměstí 
České republiky  a v Izraeli sborový happening PAMATUJ. 
Jen v naší republice zpívalo přibližně 1 200 zpěváků některé 
z písní, jež měli na rtech mnozí nevinně zavraždění lidé 
v koncentračním táboře  Osvětim – Birkenau. Během této 
jediné noci před sedmdesáti lety bylo popraveno 3 792  
českých mužů, žen i dětí. Celkový počet obětí hromadné 
vraždy tzv. Terezínského rodinného tábora přesáhl množství 
10 000 lidí. Lidí, násilně vytržených z radostí i starostí 
obyčejného života, odvlečených do nelidských podmínek, 
odloučených od svých rodin a s nejistou  vidinou  návratu. 
Toto téma nebylo lhostejné jak učitelům, tak i našim žákům, 
proto jsme se rozhodli připravit pro veřejnost svůj program. 
V kulturní místnosti obecního úřadu žáci staňkovské 
základní umělecké školy vystoupili s hudebně literárním 

Ve čtvrtek 27. března sledovalo mnoho příznivců vážné hudby nádherný 
klavírní recitál Michaely Augustinové. 
Posluchačům ve Staňkově se představila interpretací děl B. Smetany i zahraničních klasiků (F. Liszt, 
S. Rachmaninov, J. Haydn a I. Albéniz). Plody mimořádného talentu i píle mladé klavíristky jsme 
mohli vyslechnout krátce po jejím úspěchu, kdy získala v  Mezinárodní klavírní smetanovské soutěži 
v kategorii do 20 let třetí cenu.
Již více než deset let můžeme sledovat, jak se Míša se svým výrazným nadáním úspěšně měří s nejen 
domácí, ale i světovou špičkou v oblasti vážné hudby. Bylo proto opravdu jedninečným zážitkem si 
mladou vynikající interpretku poslechnout i v prostorách staňkovského Lidového domu. Vždyt její 
nejen plzeňské recitály (včetně samostatného koncertu s Plzeňskou filharmonií) nalákaly do našeho 
kulturního stánku přes stovku spokojených posluchačů. 
 Výtěžek z této zdařilé akce použije ZUŠ ve Stankově na reprezentaci svých žáků. Mladé 
interpretce děkujeme za nevšední zážitek a přejeme mnoho dalších úspěchů.                    redakce

Kultura
pořadem. Sborově zazpívali píseň Haktikva 
(Naděje), Shema Jisrael (Vyznání víry) obě 
v původním jazyce a instrumentálně přednesli 
Kde domov můj, lidové písně např. Ach synku, 
synku (píseň často spojovanou s postavou T.G. 
Masaryka) nebo skladbu z filmu Schindlerův 
seznam a text o návratu židovské dívky Rebeky 
z koncentračního tábora. Zajímavou informací 
rozhodně byla i část věnovaná staňkovské 
židovské komunitě. Na závěr mi dovolte 
vyjádřit se osobně. Stává se nám i při jiných 
vystoupeních nebo koncertech, že ,,jdou,, diváci 
s námi, společně sdílíme radost a uspokojení, 
ale tenhle večer byl jiný. Silný, důvěrný, lidsky 
hřejivý.
Děkuji všem, kteří přišli, bez rozdílu, jestli byli 
na straně účinkujících nebo hostů.
  Za ZUŠ Jitka Pluháčková

ZUŠ Staňkov pořádá 
Koncert k výročí 

Bedřicha Smetany
15. 4. 2014 

od 18.00 hodin 
v Lidovém domě ve 

Staňkově.
Na programu: 

skladby 
Bedřicha Smetany
Účinkují: žáci ZUŠ 

Staňkov a 
„Šraml“ ZUŠ

Soutěžíme
Soutěžíme tentokrát v literárně dramatickém oboru, a to 
hned na dvou místech. V sobotu 29. března se účastnili žáci 
literárně dramatického oboru národní přehlídky monologů 
a dialogů v Brandýse nad Labem. Do této soutěže byli 
z oblastního kola vybráni Kateřina Krásná s monologem 
Rebeka a Petra Neubauerová s Tomášem Fejtkem s dialogem 
o studentu Dannym a jeho lásce Ireně. Oba texty jsou od 
spisovatele Josefa Škvoreckého. S dialogem získali naši 
zástupci jednu z hlavních cen.
Týž den se v Domažlicích konalo krajské kolo  Soutěžní 
přehlídky literárně dramatického oboru. I v něm jsme 
navázali na úspěchy z předchozích let. V přednesu si čestné 
uznání odnesla Adéla Dudová a Lukáš Fejtek. Soutěž byla 
dvoudenní a v neděli pokračovala sólovým projevem. A z ní 
si úspěšná recitátorská dvojice Adélka s Lukášem  odnesla 
cenu nejvyšší – postup na národní přehlídku do  Uherského 
Hradiště, kde nás budou reprezentovat s dialogem Tomovo 
zasnoubení od Marka Twaina.
Všem žákům děkuji a těším se z jejich úspěchů.

Jitka Pluháčková
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Společenská kronika
Rok 1924 ve Staňkově

 Před devadesáti lety panovala, na rozdíl od té letošní, krutá zima. 
Sníh, který napadl již před vánočními svátky, vydržel až do konce února 
1924. Ani jaro nebylo tehdy přívětivé, a tak ještě počátkem května nebyly 
kvůli chladnému a deštivému počasí dokončeny obvyklé jarní práce. Deště 
přetrvávaly a hlavně první polovina června propršela a Radbuza i Zubřina 
se rozvodnily.
 Ve dvacátých letech Staňkov pozvolna měnil svoji stavební podobu. 
V únoru 1924 byl zkolaudován nový obecní dům na místě bývalé sušárny 
vedle radnice při hlavní silnici. S jeho stavbou se začalo v srpnu 1922 a zcela 
dokončen byl v září 1923. V průčelí domu se objevil městský znak, fasáda 
byla provedena z břízolitu a měla zelenou a červenou barvu. V domě sídlila 
četnická stanice, poštovní úřad a dále zde byly nájemní byty, v jednom z nich 
bydlel učitel Josef Burian.
 Ten se stal od 1. února 1924 ředitelem obecné a měšťanské dívčí 
školy ve Staňkově. Ve Staňkově vyučoval do roku 1911, kdy odešel vyučovat 
na měšťanskou školu do Kdyně, a v roce 1924 se opět vrátil. Tím, že byla 
ve Staňkově zřízena měšťanská škola dívčí, přestala stará školní budova 
dostačovat, a proto se přistoupilo k její nástavbě a přístavbě, která započala 
v dubnu 1924 a v říjnu téhož roku již proběhlo kolaudační řízení. 
 V témže roce se změnil taktéž ředitel chlapecké měšťanské a obecné 
školy, kdy se jím po smrti Josefa Bufky stal Josef Veselák.
 Významným počinem bylo dokončení regulace řeky Radbuzy, ke 
kterému došlo v prosinci 1924. Přes nově zregulovanou řeku byla již v září 
zřízena staňkovským tesařským mistrem Václavem Roučkou nová dřevěná 
lávka. Pracovalo se rovněž na obnově a výstavbě silnic, v červenci byla 
zkolaudována okresní silnice na Puclice a v prosinci se započalo s výstavbou 
okresní spojovací silnice mezi domy Žákových a Duffkových.
 V témže roce odkoupila městská spořitelna od obce domek čp. 8 spolu 
se stavebním místem ke stavbě samostatné budovy.
 Ve Staňkově Vsi byla toho roku zrušena sadová a lesní komise a 
nahrazena komisí hospodářskou, která nadále spravovala celé obecní 
hospodářství. Obecní rada Staňkova Vsi v říjnu odsouhlasila znovuzřízení 
rybníka v Krchlebech.
 V září se ve Staňkově konalo slavnostní vysvěcení nových kostelních 
zvonů, které měly nahradit ty zrekvírované v první světové válce. Nové zvony 
dodala chomutovská firma Herold, která se zvonařstvím zabývala již od 
poloviny 19. století. Větší ze zvonů vážil 213 kg a byl zasvěcen ke cti Panny 
Marie, menší vážil 85 kg a zasvěcen byl ke cti sv. Jakuba. Oba zvony vysvětil 
Antonín Polanský, kanovník v Českých Budějovicích, slavnostního kázání se 
ujal domažlický kaplan Matěj Kolářík. Těžké práce, totiž vytažení zvonů na 
kostelní věž, se zhostila firma Schuster ze Staňkova Městyse. Zvony byly zcela 
doplaceny v srpnu 1925, stály 8534,98 Kč, sbírka na ně byla započata v roce 
1924.

Radka Kinkorová

V měsíci  březnu  oslavili významné životní 
jubileum tito občané Staňkova
Rožňová Barbora, Staňkov II  96 let 
Kubica Jaroslav, Staňkov II   94 let
Bílková Věra, Staňkov I   80 let 
Herianová Anna, Vránov   80 let
Pitrová Marie, Krchleby   75 let 
Vacík Václav, Krchleby   75 let
Byrtus Josef, Staňkov II   75 let 
Bek Antonín, Staňkov II   70 let 
    
V měsíci  dubnu oslaví  nebo již oslavili 
významné životní jubileum tito občané 
Staňkova
Koptíková Anna, Staňkov II  95 let 
Konopíková Barbora, Staňkov II  92 let
Macánová Anna, Staňkov II  85 let 
Herian Jan, Vránov    80 let
Kohoutová Anna, Staňkov II  75 let 
Smazalová Ingeborg, Staňkov I  75 let
Štván Miroslav, Staňkov II   75 let 
Nohavec Jan, Staňkov II   75 let
Landštofová Anna, Staňkov I  75 let 
Schlehoferová Johana, Staňkov II  75 let
Rivai Sjukri, Staňkov II   75 let 
Vaňousová Jitka, Staňkov I   70 let
Vojtová Marie, Staňkov II   70 let 
Roučka Klaus, Staňkov II   70 let
Blahopřejeme všem jubilantům.

Dne 28.2.2014 byli v obřadní síni MěÚ přivítáni  
tito noví občánkově města Staňkov
Elen Šobrová     
Adriana Lochnerová
Adéla Kamicová     
Agáta Němcová
Kryštof Pinkr     
Nicole Soldánová
Jan Brožovský    
Tomáš Roskovec
Ondřej Kohout    
Anna Krejčová

Ke slavnostní atmosféře se připojily děti z MŠ, 
za krásné básničky děkujeme dětem i paní 
učitelce.

Vloni v červenci proběhl první ročník 
Kurzu staré hudby pro zpěváky a korepetitory 

„Hlas a dech, volnost místo násilí, cit místo sentimentu“ 
zakončený společným koncertem všech účastníků ve staňkovském kostele. Letos 
zveme všechny nadšené zpěváky, kteří mají blízko ke staré hudbě, aby se kurzu aktivně 
zúčastnili. Ostatní jste srdečně zváni k poslechu toho, co se žáci společně během 
prodlouženého týdne naučí.
Kde: mlýn Osvračín 2. – 10. srpna
Výuka: v českém, anglickém a italském jazyce
Bližší informace o ubytování na http://www.mlyn-osvracin.cz.
Lektoři: James Gray, klavírista, kontratenor; Markéta Malcová, mezzosoprán, www.
marketamusic.ie
Kurzovné: 5 000 Kč, účastníci mohou v přihlášce požádat o sníženou sazbu 4000 Kč díky 
Nadaci „Život umělce“. Záloha 2 500 Kč musí být uhrazena nejpozději do 30. května.
Kurzovné zahrnuje: každodenní individuální lekce hlasové techniky; sólové korepetice; 
každý večer kolektivní „hudební sdílení“; aktivní účast na závěrečných koncertech v 
osvračínském a staňkovském kostele v sobotu 9. srpna v 17:00 a v neděli 10. srpna v 15 hod.
Informace a přihlášky: Jana Vacíková, j.vacikova@volny.cz, 604 319 122

V pondělí 7. dubna 
se v chrámu Páně 
ve Staňkově 
rozloučili rodinní 
příslušníci, 
staňkovská 

veřejnost a přátelé s  
Karlem Fictumem, 
který zemřel  
1. dubna ve věku 
nedožitých 72 let. 
Karel Fictum se 
narodil 
28. 6. 1942 a byl 
pokračovatelem 
rodinné hudební 
tradice rodu 
Fictumů na 
Staňkovsku. Stejně 
jako jeho otec i on 
se aktivně věnoval 
po celý svůj 
život hudbě jako 
úspěšný interpret i 
skladatel. 
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Kultura
13. 4.	Hrátky	na	pohádky	-	pořad	pro	děti	s	Inkou		 	 	
	 Rybářovou
16. 4.	Travesti	revue	Techtle	mechtle	„2106“
19. 4.	MASH	+	ZVLÁŠNÝ	ŠKOLA	-	rocková	zábava
26.-27.	4. Jarní	zahrádkářská	výstava
30.	4.	Májka	na	Mastníku
		2.	5. JIŽANI	–	koncert	dechové	hudby
		3.	5.	VIZÍR	+	MEDY	GANG		-	rocková	zábava
10.	5.	WALDA	GANG,	KOBLÍŽCI	a	KOMUNÁL	
											(Sokolovna,	v	případě	deště	Lidový	dům)
24.5. SHOCK	of		Rock	–	rocková	taneční	zábava
29.5. BUDVAR	Quintet	–	koncert	dechové	hudby

Zprávy ze základní školy

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
STAŇKOV

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
STAŇKOV

Základní
škola

Stankov

Základní
škola

Staňkov

Základní
škola

Staňkov

Základní
škola

Stankov Základní
škola

Staňkov

ZÁKLADNÍ  ŠKOLA 

STAŇKOV

Vysokou školu je 
možné studovat v 

Domažlicích
Vystudovat s diplomem ze zahraniční univerzity a 
jistotou, že titul bude platit po celé Evropě je nyní možné 
v Domažlicích. Ve městě vzniká nová možnost studovat 
vysokou školu v oborech ekonomika – řízení lidských 
zdrojů a management cestovního ruchu a hotelových 
služeb. Správní institut, jehož součástí vysoká škola 
je, zahájí výuku již v říjnu 2014. Přihlášky ke studiu 
kombinovanou formou je možné podávat do 31. 7. 2014. 
Systému vysokoškolského studia a jeho provozu se ujímá 
Místní akční skupina Český les. Správní institut, s. r. o., je 
výhradním smluvním partnerem Akademie managementu 
a komunikace pro poskytování akreditovaného 
vysokoškolského vzdělávání. Absolventi pak na vyžádání 
získají standardní vysokoškolský titul Bc. - bakalář, resp. 
Mgr. – magistr.
Velkou výhodou je absolvování VOŠ nebo středoškolského 
ekonomické vzdělání, protože umožní studium ve zkráceném 
režimu. 
Pokud jste tedy ukončili střední školu ekonomického 
směru, naše navazující bakalářské studium potrvá jen 
2,5 roku. Pokud jste absolventi VOŠ ekonomického 
směru, můžete završit bakalářská studia za 1, 5 roku.
Podrobné informace včetně 
kontaktních údajů a přihlášky 
ke studiu jsou k dispozici na 
www.spravniinstitut.cz, www.masaceskyles.cz, 
tel.: 379 413 555, 602 168 171
http://www.amakcz.cz/skola.aspx

Změna ve vedení Základní školy 
Staňkov - pověření řízením 

S účinností od 1. dubna 2014 pověřuji Mgr. 
Jitku Suchou řízením příspěvkové organizace 
Základní škola Staňkov, okres Domažlice, 
příspěvková organizace, IČ 70986754. 
Toto pověření platí po dobu výkonu veřejné 
funkce Mgr. Jaroslava Šobra (člen Rady 
Plzeňského kraje).

Po tuto dobu bude činit jménem organizace 
všechny právní úkony, a to jak uvnitř 
organizace, tak navenek, všechny právní 
úkony v pracovněprávních vztazích a 
všechny úkony jménem ředitele. 

Ve Staňkově 11. 03. 2014
Mgr. Jaroslav Šobr, ředitel školy

Staňkov se na televizních obrazovkách objevil v poslední době nejen 
díky obchvatu. Jeho „slávu“ šíří již dlouhá léta na různých celostátních 
soutěžích Miloslav Macán, uznávaný chovatel kanárů. V pořadu Hobby 
naší doby vysvětloval známénu pošťáku Ondrovi z pořadu Pošta pro 
tebe zajímavosti z historie chovu kanárů i radil začínajícím chovatelům.

   
Základní škola ve Staňkově ve spolu-
práci s městem Staňkov zve všech-
ny Staňkováky, aby s námi oslavili  
100.	výročí	staňkovské	školy. 

Oslavy proběhnou dne 21. června v areálu ZŠ Staň-
kov. Návštěvníci si budou moci prohlédnout prostory 
základní školy, zavzpomínat si na svá školní léta a po-
sedět při muzice na školní zahradě.

Město Staňkov zve všechny občany 30. 4. 2014
od 18 hodin

na tradiční jarní slavnost Filipojakubské noci -

Májku.
Těšte se na vystoupení šermířů a hasičů.

Občerstvení je jako vždy zajištěno.
Hudbu k tanci i poslechu zajistí

LUCIE revival.
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Příští uzávěrka je 20. května.

Březen / duben 2014

Sport

Fotbalové jaro 
dorazilo jako obvykle 
o něco dříve než to 
kalendářní, a tak i 
naši fotbalisté naplno 
nasedli na kolotoč 
mistrovských zápasů. 
Áčko, které je 
nováčkem I. A třídy, 
nemělo vstup do 
soutěže právě nejlepší, 
v oslabené sestavě 
prohrálo vysoko 
0:4 ve Spáleném 
Poříčí. V dalších dvou 
zápasech, proti Žihli 
a v Mochtíně, uhrálo 
remízy (0:0 a 1:1), 
v obou případech však 
prohrálo po střelbě 
z pokutových kopů. 
Poslední březnový 
víkend pak Staňkov 
podle očekávání padl 
s „příbramskou legií“ 

 Fitness	club	Staň-
kov	-	další	úspě-
chy	členů
V sobotu 1. února se 
v sokolově uskuteč-
nil 22. ročník Mist-
rovství západních a 
jižních Čech v silovém 
trojboji. Celkem se 
soutěže zúčastnilo 42 
závodníků a i Fitness 
club Staňkov zde měl 
své zástupce. Byli to 
Michael Novotný – 
dorostenec (váhová 
kategorie do 93 kg), 
Tomáš Tauer ( kate-
gorie muži do 93 kg) 
a Karel Rada (kate-
gorie muži do 105 
kg). Michael Novotný 
ve svém premiéro-
vém závodě nazvedal 
507,5 kg (dřep 182,5 
kg, benchpress 110 a 
mrtvý tah 215 kg), a 
obsadil tak skvělé 
2. místo a stal se vi-
cemistrem západních 
a jižních Čech pro rok 
2014. V kategorii do 
93 kg nastoupil Tomáš 

Tauer, který nazvedal 
642,5 kg (dřep 225 
kg, benchpress 180 
kg a mrtvý tah 237,5 
kg). Svým výkonem 
obsadil 1. místo a stal 
se mistrem západních 
a jižních Čech pro rok 
2014. V kategorii do 
105 kg nastoupil Karel 
Rada. Karel nastoupil 
základním pokusem ve 
dřepu 265 kg. Tento 
mu však nebyl ani v 
jednom ze tří pokusů 
uznán kvůli technické 
chybě. Do následných 
bojů už pak Karel ne-
nastoupil. V soutěži už 
pokračoval jako trenér. 
Všichni závodníci se i 
nadále připravují na 
další soutěže, které je 
letos čekají.
V sobotu 1. 3. 2014 se 
v Třeboni uskutečnil 
22. ročník Národního 
mistrovství Čech v 
silovém trojboji mužů 
a žen. Staňkovský Fit-
ness club měl na této 
soutěži své zástupce, 
Tomáše Tauera v ka-
tegorii mužů do 93 kg 
a Karla Radu do 105 
kg. Klání se zúčastnilo 
celkem 37 soutěží-
cích z celých Čech. 
Tomáš Tauer výkony 
230 kg dřep, 180 kg 

benchpress a 237,5 kg 
mrtvý tah obsadil ve 
své kategorii celkově 
druhé místo a stal se 
tak vicemistrem Čech 
v silovém trojboji pro 
rok 2014. Karel Rada 
výkony 280 kg dřep, 
165 kg benchpress 
a 280 kg mrtvý tah 
obsadil celkově 4. 
místo, kdy od třetího 
Huláka z Nymburka ho 
dělilo 10 kg. Oba sou-
těžící si vytvořili nové 
osobní rekordy.  
V sobotu 8. 3. pro-
běhlo ve Zlíně MČR 
v silovém trojboji 
dorostenců a juniorů. 
Zdejší Fitness club re-
prezentoval v kategorii 
dorostenců do 93 kg 
nadějný trojbojař Mi-
chael Novotný, který 
svými výkony 190 kg 
dřep, 112,5 kg ben-
chpress a 215 mrtvý 
tah obsadil vynikající 
první místo, a stal 
se tak mistrem ČR v 
kategorii dorostenců 
pro rok 2014. Zároveň 
si vylepšil svůj osobní 
rekord v silovém troj-
boji o 10 kg

 
Vladimír Vacík

Fitness club Staňkov

Dynama Horšovský 
Týn, bohužel vysokým 
rozdílem 0:5.
Dorostu se vstup do 
krajské soutěže vůbec 
nepovedl, po prohře 
3:9 v Dlouhé Vsi (i když 
ještě čtvrt hodiny před 
koncem byl výsledek 
3:4) mladíci nestačili 
ani na Chotěšov, 
jemuž podlehli 0:4. A 
tak nejlepší vstup do 
jara měli žáci, kteří 
potvrdili své první 
místo v tabulce krajské 
soutěže vítězstvím 4:2 
nad Tlučnou.
Přijďte naše fotbalisty 
povzbudit v dalších 
zápasech I. A třídy 
– na domácím hřišti 
hrají vždy v neděli: 13. 
dubna s Doubravkou 
B (od 15.00), 20. 
dubna s Rozvadovem 

(od 15.00), 27. dubna 
s Nýrskem (od 15.00), 
11. května s Nýřany 
(od 15.00), 25. května 
s Křimicemi (od 17.00) 
a 15. června se Zručí 

(od 17.00).   

Foto: Na snímku 
z  březnového  utkání 
proti  Horšovskému 
Týmu sleduje míč hráč 

Staňkova  Dominik 
Gust  (v  modrém 
dresu),  v  pozadí  Petr 
Štverka  a  brankář 
Ladislav Jánský.

Oslavy
U příležitosti letošních oslav osvobození 

jihozápadních Čech americkou armádou 
navštíví Staňkov KLUB 3. ARMÁDY 

Plzeň a OLD Car Rangers Praha se svými 
historickými vojenskými vozidly.

Předpokládaný příjezd na náměstí je 
2. května 2014 v 15.00 hodin.


